
 

 

 
Referat 

 
 

Skolebestyrelsesmøde torsdag 

den 8. februar 2018 kl. 18.00- 20.00 

 
                         Bemærk ændret mødedato.      
 

 

 
STED: Flauenskjold Skole, lærerværelset 

         Husk at lave aftale med eleverne, der skal med. 
 
 

 
 

 
DELTAGERE 
 
              

Forældrevalgte:   Medarbejdere:   

Mikael Christensen                HJ  Gitte Olsson FL  
Henrik H. Mikkelsen               HJ  Doris Nielsen FL Afbud 
Kirsten Højmose Schnabel    HJ  Susanne Jensen KL  
Mads U. H. Pedersen     FL  Mette Kirkegaard-Kjær HJ  
Berit Rosenkilde          FL  Ledere:   

Alice Trangeled FL  Rie Dam Vineke FL  
Søren Nøhr KL Afbud Lise Lybæk KL  
Flemming Wittenberg KL  Anne Grethe Nielsen HJ Afbud 
Maj Britt Overgaard KL  Michael Ring Nielsen HJ  

Elever:      

Daniel Helledie FL Afbud Pia Bering   
Ronja Kjær Nielsen HJ  Hans Jørgen Bæk   
Amanda Wittenberg KL     
 
 

 
   
DAGSORDEN 
 

 
1. Referat fra sidste møde. 

Er der spørgsmål/kommentarer til 
     det udsendte referat 
 

 
 
 

 
Der var ingen spørgsmål til det tidligere 
udsendte referat. 
 



Side 2 

 

 
 
 

2. Sager 

 

Tema: 

16.b (en kortere skoledag 

Oplæg ved Hans Jørgen 

En beslutning af om det er noget 

skolerne skal arbejde videre 

med. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

§16.b 

Hans Jørgen gennemgik de retningslinjer 

som gælder, hvis man skal søge om at 

benytte §16.b 

 

Der ønskes en stillingtagen fra bestyrelsen 

ift. hvordan eller om der skal arbejdes med 

§16.b 

 

Hvis §16.b skal benyttes på skolerne, er 

der nogle forhold, som er gældende for-

skellige steder i skolen. 

 

0.-3. klasse vil en kortere skoledag medfø-

re problemer med økonomien, da 

SFO’ens åbningstid skal udvides tilsva-

rende. Dette vil medføre en merudgift i 

distrikt Hjallerup på ca. 900.000 kr. 

Hans Jørgen foreslår derfor, at §16.b ikke 

bruges til at søge om en kortere skoledag i 

0.-3. klasse, da økonomien ikke kan bære 

det. 

 

Hans Jørgen gennemgik arbejdet med 

§16.b, som der er blevet grebet an på He-

degaardsskolen. 

 

Eleverne 

Føler, det er nogle lange dage. Især hvis 

der er undervisning frem til kl. 16.00 

Timerne med lektiehjælp virker nogle gan-

ge som om, der mangler indhold i timerne. 

Der er flere lektier, jo højere klassetrin 

man er på. 

 

Lærerne 

Nogen af eleverne har det rigtig svært ved 

de lange dage. Der opleves større fravær 

hos nogle elever på de lange dage. 

Det er ærgerligt at høre, at eleverne har 

en oplevelse af, at der ikke er et ordentligt 

indhold i UUV/FF. 
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Udtalelse til kvalitetsrapporten 

(Kvalitetsrapporten bilag) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Forældrene 

Der var en del opklarende spørgsmål til 

lederne, lærerne og eleverne ift. hvordan 

deres oplevelse af skoledagens længde 

var. 

 

Der var en rigtig god drøftelse af emnet, 

men det er enormt vanskeligt at konklude-

re, om en kortere skoledag vil gavne ele-

vernes læring og trivsel. 

 

Bestyrelsen indstiller til, at skolerne kan 

arbejde videre med §16.b for eleverne i 4.-

9. klasse, så der kan laves ansøgning til 

SKB om en kortere skoledag. 

Ansøgningen skal begrundes i elevernes 

læring og trivsel og skal laves på de enkel-

te klasser. 

Det er SKB, der godkender anvendelsen 

af §16.b, så skolerne skal være færdige 

med ansøgningerne til SKB-mødet d. 5/4-

2018. 

 

Udtalelse til kvalitetsrapporten 

Hans Jørgen gennemgik resultaterne fra 

afgangsprøverne i sommeren 2017. 

 

Ud over karaktererne i forhold til de socio-

økonomiske faktorer er resten af kvalitets-

rapporten gennemgået på et tidligere be-

styrelsesmøde. 

 

Indsatser på baggrund af kvalitetsrappor-

ten: 

- Dropoutelever 

- Uddannelsesparathedsvurdering 

- Udvikling af elevernes læse- og 

skrivefærdigheder i 4.-6. klasse 

 

I høringssvaret skal der skrives noget om, 

at skolernes resultater er rigtig flotte, spe-

cielt når man samtidig ser på udgiften pr. 

elev. 

 

Det er vigtigt, at der skrives i høringssva-

ret, at det vil være gavnligt med noget ro 

på skoleområdet, så der bliver mulighed 



Side 4 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Drikkeautomat på Hjallerup 

Skole. (bilag) 

Beslutning om det er noget vi si-

ger ja til 

 

Principper 

(bilag) 

 

 

 

 

 

 

Skolebestyrelsesvalg. 

Forskud valg og evt. regler 

herfor. 

Mikael. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

for at implementere de indsatser, som al-

lerede er i gang. 

 

Vi ønsker at andelen af elever, som ikke 

får mindst 02 i dansk og matematik, gøres 

op på en anden måde. 

- Elever i specialklasser skal ikke op-

gøres, da nogle af dem kun går til 

enkelte prøver 

- Ærgerligt at elever, som der laves 

særlige aftaler med omkring af-

gangsprøverne indgår i statistikken 

over elever der ikke får mindst 02 

 

Ledelsen laver det endelige forslag til hø-

ringssvar.  

 

 

Drikkeautomat på Hjallerup Skole 

SKB-medlemmerne fra Hjallerup Skole 

tilslutter sig, at der kan stilles en automat 

op på Hjallerup Skole. 

 

Principper 

Man retter henvendelse til Hans Jørgen, 

hvis man har rettelser eller spørgsmål til 

principperne. 

Når Hans Jørgen har forslag til ændringer 

og justeret principperne til, bliver de sendt 

rundt til endelig kommentering. 

 

Skolebestyrelsesvalg. 

Forskud valg og evt. regler herfor. 

Mikael gennemgik reglerne for valg til sko-

lebestyrelsen. 

 

Der skal laves aftaler ift. hvordan der væl-

ges til de pladser, som gælder 2 år og de 

pladser, som gælder 4 år. 

 

Der nedsættes et udvalg, som udarbejder 

principper for valget til SKB. 

Udvalget består af Hans Jørgen, Flem-

ming og Mads. 

 

Principperne skal være klar til godkendel-

se på skolebestyrelsesmødet d. 7/3-2018. 
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Budget 2018.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3. Elever. 

Er der noget fra de enkelte sko-

ler? 

 

 

 

4. Orientering. 

 

Trivselsundersøgelse for per-

sonalet nov. 2017. 

Gennemgang og orientering om 

hvordan vi vil arbejde med resul-

talerne. 

 

Trivselsundersøgelserne for 

eleverne er udskudt. (se bilag) 

 

 

Pædagogisk Råd den 7. febru-

ar 2018 

 

 

 

 

 

 

 

Hans Jørgen indkalder udvalget. 

 

 

 

Budget 2018 

Driftsbudget 

Hans Jørgen gennemgik forslaget til 

driftsbudgettet for 2018. 

 

Digitale læremidler er opprioriteret. 

 

Lønbudget 

Hans Jørgen gennemgik forslaget til løn-

budget for 2018. 

 

Der er reserveret en lille buffer på hver 

enkelt skole til at imødegå evt. ekstra op-

gaver. 

 

 

Elever 

Udsat til næste møde. 

 

 

 

 

 

 

Trivselsundersøgelse for personalet 

nov. 2017 

Udsat til næste møde 

 

 

 

Trivselsundersøgelserne for eleverne 

er udskudt 

Trivselsundersøgelsen er udsat. 

 

Pædagogisk råd d. 7/2-2018 

Det var en rigtig god aften, hvor der var 

enighed om, at Tommy Krabbe var en fan-

tastisk foredragsholder, som fik os til at 

grine sammen og samtidig gjorde det ud 

fra et relevant emne for alle personale-

grupper. 
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Forventet regnskab 2017. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Personalesituationen  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Observatorium 

 

 

Formanden 

 

 

 

Forventet regnskab 2017 

Hans Jørgen gennemgik desuden regn-

skabet for 2017. 

Når de midler, som allerede er reserveret 

til kendte udgifter, er der ca. 1,7 mio., som 

vi kan bruge. 

 

Forslag til brug af overskud: 

- Nye lærercomputere 

- Forslag om at ansætte ekstra pæ-

dagoger 

- Klassemøbler 

- Puder som eleverne kan sidde på 

- Evt. tilskud til astronomisk forening 

 

Skolebestyrelsen foreslår, at der indhen-

tes forslag til brug af overskuddet på hos 

de enkelte skoler. 

- Skolebestyrelsen indstiller dog til at 

der findes penge til nye lærercom-

putere. 

- MED-udvalget skal også høres ift. 

brug af overskuddet på mødet i 

MED-udvalget d. 6/3-2018. 

 

Forslagene til brug af overskuddet be-

handles på bestyrelsesmødet d. 5/4-2018. 

 

 

Personalesituationen 

Det har været rigtig svært at finde nyt per-

sonale til de ledige stillinger på Hjallerup 

Skole. 

Det er dog en stor ekstra opgave, for de 

lærere, der har hjulpet med løsninger af 

denne svære situation. 

Vi har desuden været nødt til at lave helt 

nye skemaer i overbygningen og gå over 

til klasselokaler frem til sommerferien. 

 

Observatorium 

Udsat til næste Møde 

 

Formanden 

Har deltaget i et møde med forældre, hvis 

børn har ordblindeproblematikker. 
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5. Evt. 

 

 

 

Forslaget fra forældrene om at bestyrelsen 

støtter op om en fagperson, der kommer 

udefra for at afholde et kursus/temamøde, 

der er med til at klæde forældrene på til at 

kunne støtte deres børn. Kur-

set/temadagen ligger på en pris af ca. 

5000. 

 

Pengene findes til foredraget for de ord-

blinde forældre. 

 

Evt. 

Punkter til næste møde: 

- Evaluering af ferieaftalen for 

SFO’en. 

      

       Næste skolebestyrelsesmøde  

       onsdag den 7. marts på 

       Hjallerup Skole kl. 18.00-20.00 

 

  

 

 

Udgivelsesdato:     8/2-2018 Referent: MR 

 


